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October 24, 2022 
 

NEWS RELEASE 
 

SCHOOL BOARD GENERAL ELECTIONS AND  
WHISTLE BEND SCHOOL COUNCIL BY-ELECTION UPDATE  

CANDIDATE NOMINATIONS CLOSE THURSDAY, OCTOBER 27 AT NOON 
 

With less than one week to go:  

• The Commission scolaire francophone du Yukon (CSFY) has received two (2) nominations;  

• The First Nation School Board (FNSB) has received two (2) nominations; and  

• The Whistle Bend Elementary School council by-election has received zero (0) nominations.  
All three school elections have five elected positions.  
 
Elections Yukon will co-host a virtual town hall on Tuesday, October 25 at 6:30 pm for prospective candidates, 
electors, and other stakeholders to get answers to questions they may have about the nomination process, roles 
of school board trustees, roles of school council members, and expended voting opportunities.  
 
Yukoners considering putting their names forward to be a school board trustee or school council member must 
deliver completed nomination papers to a Returning Officer before 12 noon on Thursday, October 27. Contact 
information for school Returning Officers can be found at ElectionsYukon.ca. Nomination papers are available 
online at ElectionsYukon.ca, at all board-operated Yukon schools, with Returning Officers, and at Elections 
Yukon’s office in Whitehorse. 
 
School boards and councils provide a way for Yukoners to get involved in student education. They provide a 
significant voice to promote high quality education, raise student achievement, and improve school 
performance.  
 
Key Dates:  

• Tuesday, October 25, 2022 – Virtual Town Hall (6:30 pm) - https://us02web.zoom.us/j/8852444021  
 

• Thursday, October 27, 2022 – Close of Nominations (10 am to 12 noon)  
This set period is the final opportunity for candidates to submit their nomination papers. Nomination 
papers must be submitted to Returning Officers or to Elections Yukon. Returning Officers will be 
available at nine schools across the Yukon between 10 am and 12 noon to accept nomination papers. 
Completed nomination papers can also be emailed to schools@electionsyukon.ca  
 

• Thursday, November 3, 2022 – Virtual Town Hall (6:30 pm) - https://us02web.zoom.us/j/8852444021 
 
  

Box 2703 (A-9) Whitehorse, Yukon Y1A 2C6 

(867) 667-8683       1-866-668-8683      Fax (867) 393-6977 

www.electionsyukon.ca       info@electionsyukon.ca 

 
 

https://electionsyukon.ca/en/SB-RO
https://electionsyukon.ca/en/sb-candidate
https://us02web.zoom.us/j/8852444021
mailto:schools@electionsyukon.ca
https://us02web.zoom.us/j/8852444021
http://www.electionsyukon.ca/
mailto:info@electionsyukon.ca
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Where required, electors will have multiple opportunities to vote:  

• Saturday, November 5, 2022 – Early Voting (11 am to 4 pm) – in-person voting at ten Yukon schools 
 

• Monday, November 7, 2022 – Polling Day (3 pm to 8 pm)  
In-person voting is available at ten schools across the territory and at Elections Yukon.  
When polls close, the ballots will be counted, and members elected by a poll will be declared. 
 

• Additional Voting Opportunities 
Electors will have additional opportunities to cast their vote during the election period by appointment 
with a Returning Office, by mail-out ballot, by internet vote(school board elections only), or in-person at 
the Jim Smith Building in Whitehorse from 10 am to 4 pm Monday to Friday.  

 

• Information updates 
Throughout the election period, the Elections Yukon website (ElectionsYukon.ca) and social media 
channels will be updated regularly.  

 
Quote: The leadership, impact, and contribution of those who serve as trustees on school boards or members of 
a school council in the evolution of education is quite inspiring. For those considering being a part of a school 
boards for Yukon or for the inaugural school council for Whistle Bend Elementary School, there are only a few 
days left to submit nomination papers.  There are new and expanded options to exercise your right to vote and 
be a candidate. Learn more at electionsyukon.ca 

 
Maxwell Harvey, Chief Electoral Officer  

 
For more information, contact:  
Colleen Madore  Elections Yukon  Assistant Chief Electoral Officer 
 (867) 667-8940  colleen.madore@electionsyukon.ca  
 
 
Attachments: Yukon School Board Candidates Nominated to Date 

https://electionsyukon.ca/en/content/school-elections


 

YUKON SCHOOL BOARD CANDIDATES NOMINATED TO DATE 
 

COMMISSION SCOLAIRE FRANCOPHONE DU YUKON (CSFY) 

Candidate Community 

Myriam Bougie Whitehorse 

Giuseppe Fico Whitehorse 

CSFY ELECTOR AND CANDIDATE ELIGIBILITY 
Electors must:  

• be a Canadian citizen; and 

• be at least 18 years of age (as of polling day), and  

• have minority language rights under section 23 of the Charter of Rights and Freedoms and have been 
a resident of the Yukon for at least three months  
AND/OR  

• be a parent of a student attending a CSFY-operated school. 

 
 

FIRST NATION SCHOOL BOARD (FNSB) 

Candidate Community 

Gillian Staveley Faro 

Erin Pauls Whitehorse 

FNSB ELECTOR AND CANDIDATE ELIGIBILITY 
Electors must be: 

• a Canadian citizen; and 

• at least 18 years of age (as of polling day), and  

• a member or entitled to be a member of a Yukon First Nation, have an ancestral language that is First 
Nation language and have been a Yukon resident for a minimum of three months 
AND/OR  

• a parent of a student attending a FNSB-operated school. 

 
 

WHISTLE BEND ELEMENTARY SCHOOL COUNCIL BY-ELECTION  

Candidate Community 

n/a  

WHISTLE BEND ELEMENTARY SCHOOL COUNCIL BY-ELECTION ELECTOR AND CANDIDATE ELIGIBILITY 
Electors must be: 

• a Canadian citizen; and 

• at least 18 years of age (as of polling day), and  

• a resident in the attendance area for three or more months.  
A map of the attendance area is available at ElectionsYukon.ca/school-council 

 
Note:  Nominations close at noon on Thursday, October 27.  

https://electionsyukon.ca/en/school-council
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Le 24 octobre 2022 
 

COMMUNIQUÉ 
 

ÉLECTIONS GÉNÉRALES DES COMMISSIONS SCOLAIRES ET 
ÉLECTION PARTIELLE DU CONSEIL SCOLAIRE DE L’ÉCOLE DE WHISTLE BEND 

DATE LIMITE DE PRÉSENTATION DES CANDIDATURES : JEUDI 27 OCTOBRE À MIDI 
 

Il reste moins d’une semaine! 
• La Commission scolaire francophone du Yukon (CSFY) a reçu deux (2) candidatures. 
• La Commission scolaire des Premières Nations du Yukon (CSPN) a reçu deux (2) candidatures. 
• Le Conseil scolaire de l’école élémentaire de Whistle Bend a reçu zéro (0) candidatures pour son élection 

partielle. 
Cinq postes de membre élu sont à pourvoir pour chaque élection. 
 
Une assemblée publique virtuelle coorganisée par Élections Yukon aura lieu le mardi 25 octobre à 18 h 30 pour 
répondre aux questions des personnes qui veulent présenter leur candidature, des électrices et électeurs et des 
autres parties prenantes sur le processus de mise en candidature, le rôle des commissaires scolaires, le rôle des 
membres des conseils scolaires et les options de vote additionnelles. 
 
Les personnes qui aimeraient siéger à une commission scolaire ou à un conseil scolaire doivent déposer une 
déclaration de candidature auprès d’une directrice ou d’un directeur du scrutin avant midi, le jeudi 27 octobre. 
Les coordonnées des directrices et directeurs du scrutin sont publiées au electionsyukon.ca. On peut également 
se procurer le formulaire de déclaration de candidature en ligne à electionsyukon.ca, dans toutes les écoles 
administrées par une commission scolaire, auprès du directeur ou de la directrice du scrutin et au bureau 
d’Élections Yukon à Whitehorse. 
 
Les commissions et conseils scolaires donnent l’occasion à la population yukonnaise de prendre part à 
l’éducation des enfants. Ils jouent un rôle important pour favoriser une éducation de grande qualité, améliorer à 
la réussite des élèves et accroître l’efficacité des écoles. 
 
Dates à retenir : 

• Mardi 25 octobre 2022 – Assemblée publique virtuelle (18 h 30) – 
https://us02web.zoom.us/j/8852444021 
 

• Jeudi 27 octobre 2022 – Clôture de la période de déclaration des candidatures (10 h à midi)  
Il s’agit de la dernière occasion de déposer sa déclaration de candidature auprès d’une directrice ou d’un 
directeur du scrutin ou à Élections Yukon. Les directrices ou directeurs du scrutin accepteront les 
déclarations de candidature de 10 h à 12 h dans neuf écoles du territoire. Les déclarations peuvent 
également être soumises par courriel à schools@electionsyukon.ca. 
 

C. P. 2703 (A-9), Whitehorse (Yukon)  Y1A 2C6 
867-667-8683       1-866-668-8683      Télécopieur : 867-393-6977 

www.electionsyukon.ca/fr       info@electionsyukon.ca 
 
 

https://electionsyukon.ca/fr/CS-DS
https://electionsyukon.ca/fr/cs-candidat
https://us02web.zoom.us/j/8852444021
mailto:schools@electionsyukon.ca
http://www.electionsyukon.ca/fr
mailto:info@electionsyukon.ca
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• Jeudi 3 novembre 2022 – Assemblée publique virtuelle (18 h 30) – 
https://us02web.zoom.us/j/8852444021 

 
Aux endroits prescrits, il y a aura plusieurs options de vote : 

• Samedi 5 novembre 2022 – Vote par anticipation (de 11 h à 16 h) – en personne dans dix écoles du 
territoire. 
 

• Lundi 7 novembre 2022 – Jour du scrutin (de 15 h à 20 h) 
Il est possible de voter en personne dans dix écoles du territoire et au bureau d’Élections Yukon. 
Les bulletins de vote seront comptés à la fermeture des bureaux de scrutin, et les candidates et 
candidats ayant recueilli le plus de votes seront déclarés élus. 
 

• Autres façons de voter 
Pendant la période électorale, il sera aussi possible de voter sur rendez-vous avec une directrice ou un 
directeur du scrutin, par bulletin de vote par correspondance, par Internet (élections des commissions 
scolaires seulement) et en personne à l’édifice Jim-Smith, à Whitehorse, de 10 h à 16 h du lundi au 
vendredi. 
 

• Mises à jour des renseignements 
Tout au long de la période électorale, on trouvera des renseignements à jour sur le site Web d’Élections 
Yukon (electionsyukon.ca) et sur nos médias sociaux. 

 
Citation : C’est avec grand plaisir que je vois à l’œuvre le leadership, l’influence et la contribution des personnes 
qui siègent aux conseils et aux commissions scolaires en vue de favoriser l’évolution de l’éducation. Si vous 
souhaitez être membre d’une commission scolaire au Yukon ou du premier conseil scolaire de l’école 
élémentaire de Whistle Bend, il ne reste plus que quelques jours pour déposer votre déclaration de candidature. 
Il y a maintenant plus de façons de voter et de soumettre une candidature. Pour en savoir plus, consultez le site 
electionsyukon.ca. 

 
Maxwell Harvey, directeur général des élections 

 
Renseignements : 
Colleen Madore  Élections Yukon  Directrice générale adjointe des élections 
 867-667-8940  colleen.madore@electionsyukon.ca 
 
 
Complément d’information : Liste des candidatures (reçues à ce jour) au conseil et aux commissions scolaires 

 

https://us02web.zoom.us/j/8852444021
https://electionsyukon.ca/fr/contenu/elections-scolaires


 

LISTE DES PERSONNES CANDIDATES AUX COMMISSIONS SCOLAIRES DU YUKON (À CE JOUR) 
 

COMMISSION SCOLAIRE FRANCOPHONE DU YUKON (CSFY) 
Personne candidate Localité 
Myriam Bougie Whitehorse 
Giuseppe Fico Whitehorse 
ADMISSIBILITÉ DES ÉLECTRICES ET ÉLECTEURS ET DES CANDIDATS ET CANDIDATES 
Pour être admissible, il faut : 

• avoir la citoyenneté canadienne; 
• avoir au moins 18 ans le jour du scrutin; 
• avoir des droits visant une minorité linguistique en vertu de l’article 23 de la Charte canadienne des 

droits et libertés et résider au Yukon depuis au moins trois mois; 
OU 

• avoir un enfant qui fréquente une école administrée par la CSFY. 
 
 

COMMISSION SCOLAIRE DES PREMIÈRES NATIONS DU YUKON (CSPN) 
Personne candidate Localité 
Gillian Staveley Faro 
Erin Pauls Whitehorse 
ADMISSIBILITÉ DES ÉLECTRICES ET ÉLECTEURS ET DES CANDIDATS ET CANDIDATES 
Pour être admissible, il faut : 

• avoir la citoyenneté canadienne; 
• avoir au moins 18 ans le jour du scrutin; 
• être membre ou avoir l’autorisation d’être membre d’une Première Nation du Yukon, parler une 

langue ancestrale autochtone et résider au Yukon depuis au moins trois mois; 
OU 

• avoir un enfant qui fréquente une école administrée par la CSPN. 
 
 

ÉLECTION PARTIELLE DU CONSEIL SCOLAIRE DE L’ÉCOLE DE WHISTLE BEND 
Personne candidate Localité 
S.O.  
ADMISSIBILITÉ DES ÉLECTRICES ET ÉLECTEURS ET DES CANDIDATS ET CANDIDATES 
Pour être admissible, il faut : 

• avoir la citoyenneté canadienne; 
• avoir au moins 18 ans le jour du scrutin; 
• résider dans la zone de fréquentation scolaire depuis au moins trois mois; 

Vous trouverez la carte de la zone de fréquentation scolaire à l’adresse electionsyukon.ca. 
 
N. B. La présentation des candidatures prend fin à midi le jeudi 27 octobre. 

https://electionsyukon.ca/fr/contenu/conseils-scolaires
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